

Авторский указатель 2020

- Akhiyarov I.K. (Almaty, Republic of Kazakhstan). см. Beisenov A.Z. № 3
- Beisenov A.Z. (Almaty, Republic of Kazakhstan), Syvatko S.V. (Belfast, Northern Ireland, UK), Duysenbay D.B. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan), Akhiyarov I.K. (Almaty, Republic of Kazakhstan), Reimer P.J. (Belfast, Northern Ireland, UK). New Isotopic Data on the Diet of the Saka Period Population from Central Kazakhstan. № 3, 208
- Biktagirova I. (Kazan, Russian Federation). см. Khranchenkova R.Kh. № 4
- Degryse P. (Leuven, Belgium). см. Khranchenkova R.Kh. № 4
- Duysenbay D.B. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan). см. Beisenov A.Z. № 3
- François V. (Aix-en-Provence, France). Se Faire Cuire Un Oeuf À L'époque Mamelouke. Plats Culinaires À Compartiments En Syrie. № 2, 211
- Gubaydullin A.M. (Kazan, Russian Federation). см. Khranchenkova R.Kh. № 4
- Khranchenkova R.Kh., Gubaydullin A.M. (Kazan, Russian Federation), Degryse P. (Leuven, Belgium), Biktagirova I. (Kazan, Russian Federation). The fragment of enameled glass vessel from the Bolgar excavation (Russia). № 4, 212
- Maynard D. (Whitland, Carmarthenshire, UK). см. Najafov Sh.N. № 3
- Najafov Sh.N. (Baku, Azerbaijan Republic), Maynard D. (Whitland, Carmarthenshire, UK). Archaeological Excavations of the Tovuzchay II Necropolis (Azerbaijan) in 2014–2018 Year. № 3, 159
- Reimer P.J. (Belfast, Northern Ireland, UK). см. Beisenov A.Z. № 3
- Shingiray I. (Oxford, United Kingdom). Life in Motion: Nomadic Cart Culture and Cart Burials of the Golden Horde (A Case Study from Bolshoi Tsaryn I, Kalmykia). № 2, 146
- Svyatko S.V. (Belfast, Northern Ireland, UK). см. Beisenov A.Z. № 3
- Авизова А.К. (Шымкент, Казахстан). Предварительные результаты изучения впускных погребений на Бесиншитобе в Отрарском оазисе. № 4, 113
- Адамов А.А., Балюнов И.В. (Тобольск, Россия). Ярковское I городище – памятник XII–XIV веков из Тобольского Прииртышья. № 4, 199
- Аксенов В.С. (Харьков, Украина). см. Колода В.В. № 4
- Алешинская А.С. (Москва, Россия). см. Андреев К.М. № 3
- Андреев К.М., Выборнов А.А., Кудашов А.С. (Самара, Россия), Алешинская А.С. (Москва, Россия), Васильева И.Н. (Самара, Россия). Поселение Сокольный VII – новый памятник раннего неолита республики Марий Эл. № 3, 64
- Антипина Е.Е. (Москва, Россия). «Такой родной и загадочный Болгар...» (к юбилею Лилии Вячеславовны Яворской). № 1, 239
- Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия). см. Бочаров С.Г. № 1
- Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия). см. Бугров Д.Г. № 1
- Асылгараева Г.Ш., Иोजица Д.В. (Казань, Россия). Список научных работ Бочарова Сергея Геннадиевича. № 2, 18
- Ахметгалин Ф.А., Ситдииков А.Г. (Казань, Россия). Историческая топография ханской столицы г. Касимова. № 2, 130
- Базаров Б.А. (Улан-Удэ, Россия). см. Ситдииков А.Г. № 1
- Баишева М.И. (Спасск, Пензенская область, Россия). см. Иконников Д.С. № 1
- Байтанаев Б.А., Железняков Б.А. (Алматы, Казахстан). Погребальные зороастрийские сосуды из Южного Казахстана. № 2, 119
- Бакуменко-Пырнэу Л.В. (Яссы, Румыния). см. Постикэ Г.И. № 2
- Балюнов И.В. (Тобольск, Россия). Коньковые гребни в Западной Сибири XVI–XIX вв.. № 1, 70
- Балюнов И.В. (Тобольск, Россия). см. Адамов А.А. № 4
- Бачура О.П., Лобанова Т.В. (Екатеринбург, Россия), Визгалов Г.П. (Сургут, Россия), Мартынович Н.В. (Калининград, Россия), Гимранов Д.О. (Екатеринбург, Россия). Хозяйственные аспекты жизнедеятельности населения города Енисейска в XVII–XIX веках (по остеологическим материалам из усадьбы Баладина). № 1, 184

Белорыбкин Г.Н., Осипова Т.В., Соболев А.С. (Пенза, Россия). Планиграфия сооружений Золотаревского городища. № 4, 159

Боковенко Н.А. (Санкт-Петербург, Россия), Пластеева Н.А. (Екатеринбург, Россия), Тишкин А.А. (Барнаул, Россия). Лошади из кургана Аржан-1: результаты археологических исследований и морфометрический анализ сохранившейся остеологической коллекции. № 3, 219

Бочаров С.Г. (Казань, Россия). Красноглиняная керамика с бирюзовой глазурью из археологических исследований Царевского городища. № 2, 32

Бочаров С.Г., Ситдииков А.Г., Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия). Общие сведения о научной деятельности Института археологии им. А.Х. Халикова Академии наук Татарстана в 2019 году. № 1, 197

Бугров Д.Г., Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия). Животные в погребальном обряде населения Нижнего Прикамья первой половины I тыс. н. э. (по материалам Гулюковского могильника). № 1, 146

Бурова В.В. (Иркутск, Россия). см. Клементьев А.М. № 1

Буршнева С.Г., Кузнецова О.Б. (Вологда, Россия), Смирнова Н.В. (Кириллов, Вологодская область, Россия), Воропай Л.М. (Вологда, Россия). Опыт применения ультразвука для стабилизации железных археологических предметов с активной коррозией. № 4, 223

Васильева И.Н. (Самара, Россия). см. Андреев К.М. № 3

Визгалов Г.П. (Сургут, Россия). см. Бачура О.П. № 1

Виноградов Н.Б. (Челябинск, Россия). Антропоморфные «куклы» в погребальной обрядности могильника Кулевчи VI. № 1, 117

Волкова Е.В. (Казань, Россия), Куфтерин В.В. (Москва, Россия). Население пьяноборской культуры Нижнего Прикамья по данным остеометрии (материалы могильника Старый Чекмак). № 1, 23

Воропай Л.М. (Вологда, Россия). см. Буршнева С.Г. № 4

Выборнов А.А. (Самара, Россия). см. Андреев К.М. № 3

Газимзянов И.Р. (Казань, Россия), Дремов И.И. (Саратов, Россия). Погребение с северной ориентировкой на мусульманском могильнике в Болгаре и проблема интерпретации железных конусов. № 4, 170

Гайдакова З.Г. (Нефтеюганск, Россия). см. Кардаш О.В. № 1

Герман К.Э., Кочкуркина С.И. (Петрозаводск, Россия). Новые находки в юго-восточной Карелии: свидетельства этнокультурных контактов средневековых культур (по материалам поселения Икшозеро I). № 1, 36

Гимранов Д.О. (Екатеринбург, Россия). см. Бачура О.П. № 1

Голдина Р.Д., Ясаков В.С. (Ижевск, Россия). Предметы из раковин *Turbinella rugum* в археологических памятниках Евразии (III тыс. до н. э. – IX в. н. э.). № 1, 8

Голованова Л.В. (Санкт-Петербург, Россия). см. Дороницева Е.В. № 3

Гомбожапов А.Д. (Улан-Удэ, Россия). см. Ситдииков А.Г. № 1

Гревцов Ю.А. (Красноярск, Россия). см. Разгильдеева И.И. № 3

Грудочко И.В. (Челябинск, Россия). Типология и культурно-хронологическая интерпретация курганов с «усами». № 4, 20

Данич А.В. (Пермь, Россия) см. Крыласова Н.Б. № 4

Дегтярева А.Д. (Тюмень, Россия), Кузьминых С.В. (Москва, Россия), Ломан В.Г., Кукушкин И.А., Кукушкин А.И., Дмитриев Е.А. (Караганда, Казахстан). Цветной металл раннеалакульской (петровской) культуры эпохи бронзы Центрального Казахстана. № 1, 98

Дмитриев Е.А. (Караганда, Казахстан). см. Дегтярева А.Д. № 1

Дороничев В.Б. (Санкт-Петербург, Россия). см. Дороницева Е.В. № 3

Дороницева Е.В., Голованова Л.В., Дороничев В.Б., Поплевко Г.Н. (Санкт-Петербург, Россия), Спасовский Ю.Н. (Майкоп, Россия). Обсидиановые наконечники копий в среднем палеолите Приэльбрусья. Предварительные данные об охотничьих стратегиях. № 3, 42

- Дремов И.И. (Саратов, Россия).** см. Газимзянов И.Р. № 4
- Дубовцева Е.Н. (Екатеринбург, Россия).** см. Клементьева Т.Ю. № 3
- Епимахов А.В., Таиров А.Д. (Челябинск, Россия).** Между бронзовым веком и железным (могильник Шатмантамак I в Башкортостане). № 3, 171
- Железняков Б.А. (Алматы, Казахстан).** см. Байтанаев Б.А. № 2
- Жилина Н.В. (Москва, Россия).** Волжская Булгария и Древняя Русь. Сравнительная характеристика убора из украшений XI–XIII вв. в реконструкциях. № 4, 125
- Загребин А.Е. (Ижевск, Россия).** Этнограф и археолог Стефан Кирович Кузнецов: казанские годы. № 4, 8
- Зиливинская Э.Д. (Москва, Россия).** Монументальные постройки Биляра: новый взгляд. Здания с подпольным отоплением. № 4, 145
- Зоря Р.С. (Казань, Россия).** Находка деталей поясного набора из раскопа СХСIX Болгарского городища. № 2, 219
- Иконников Д.С. (Пенза, Россия), Баишева М.И. (Спасск, Пензенская область, Россия).** Александр Августинovich Кротков – первый исследователь золотоордынского города Мохши. № 1, 59
- Ижожа Д.В. (Казань, Россия).** см. Асылгараева Г.Ш. № 2
- Йотов В. (Варна, Болгария).** Керамика из столицы Блатненского княжества как свидетельство миссии братьев Кирилла и Мефодия в Блатноград (конец 866 – конец 867 гг.). № 2, 200
- Каирмагамбетов А.М. (Нур-Султан, Республика Казахстан).** см. Онгарулы А. № 3
- Кайсин А.О. (Киров, Россия).** см. Оруджов Э.И. № 3
- Кардаш О.В. (Сургут, Россия), Гайдакова З.Г. (Нефтеюганск, Россия).** Торговые связи населения Крайнего Севера в XI–XIV веках. № 1, 43
- Карманов В.Н. (Сыктывкар, Россия).** Погребения эпох энеолита и бронзы на европейском северо-востоке России: проблема атрибуции. № 1, 81
- Карпов С.П. (Москва, Россия).** О разгроме Таны Тамерланом в 1395 г.: событие и его последствия. № 2, 38
- Клементьев А.М. (Иркутск, Россия), Симухин А.И. (Улан-Удэ, Россия), Бурова В.В. (Иркутск, Россия), Прокопец С.Д. (Владивосток, Россия).** Иволгинское хуннское городище в Забайкалье: археозоологические исследования (по материалам раскопок 2017 г.). № 1, 167
- Клементьев А.М. (Иркутск, Россия).** см. Разгильдеева И.И. № 3
- Клементьева Т.Ю., Погодин А.А., Дубовцева Е.Н. (Екатеринбург, Россия).** Поселение раннего неолита Шоушма 10 в верховьях реки Конды. № 3, 84
- Колода В.В., Аксенов В.С. (Харьков, Украина).** Поминальный комплекс представитель всаднического сословия из Северо-Западной Хазарии. № 4, 81
- Кольцов П.М. (Элиста, Россия).** см. Обухов Ю.Д. № 2
- Кочуркина С.И. (Петрозаводск, Россия).** см. Герман К.Э. № 1
- Красильников П.В. (Казань, Россия).** см. Ситдииков А.Г. № 1
- Крыласова Н.Б., Данич А.В. (Пермь, Россия).** Низки из металлических пронизок и бус в средневековом финно-угорском костюме Пермского Предуралья. № 4, 50
- Кудашов А.С. (Самара, Россия).** см. Андреев К.М. № 3
- Кузнецова О.Б. (Вологда, Россия).** см. Буршнева С.Г. № 4
- Кузьминых С.В. (Москва, Россия).** см. Дегтярева А.Д. № 1
- Кузьминых С.В. (Москва, Россия).** см. Перевозчикова С.А. № 1
- Куклина А.А. (Казань, Россия).** Новые исследования общеполгарской керамики: историко-культурный подход. № 2, 228
- Кукушкин А.И. (Караганда, Казахстан).** см. Дегтярева А.Д. № 1
- Кукушкин И.А. (Караганда, Казахстан).** см. Дегтярева А.Д. № 1
- Куфтерин В.В. (Москва, Россия).** см. Волкова Е.В. № 1
- Лесная Е.С. (Казань, Саратов, Россия).** см. Масюта Д.А. № 2
- Лобанова Т.В. (Екатеринбург, Россия).** см. Бачура О.П. № 1

- Ломан В.Г. (Караганда, Казахстан).** см. Дегтярева А.Д. № 1
- Лыганов А.В. (Казань, Россия).** К вопросу о культурно–хронологической принадлежности двух могильников позднего бронзового века в Волго-Камье (из раскопок А.Х. Халикова). № 3, 144
- Мандрыка П.В. (Красноярск, Россия).** см. Сенотрусова П.О. № 2
- Мартынович Н.В. (Калининград, Россия)** см. Бачура О.П. № 1
- Марченко Д.В. (Новосибирск, Россия).** см. Рыбин Е.П. № 3
- Масюта Д.А. (Одесса, Украина), Лесная Е.С. (Казань, Саратов, Россия).** Деталь поясного набора золотоордынского времени из Юго-Западного Крыма. № 2, 238
- Магренин С.С. (Барнаул, Россия).** см. Серегин Н.Н. № 4
- Мыц В.Л. (Санкт-Петербург, Россия).** см. Яворская Л.В. № 2
- Мыц В.Л. (Санкт-Петербург, Россия).** Сторожевые укрепления XIII века «Херсакеи» и Крымской Готии. № 2, 48
- Недашковский Л.Ф., Шигапов М.Б. (Казань, Россия).** Металлические изделия с Багаевского селища. № 4, 185
- Нигамаев А.З. (Елабуга, Россия).** см. Чижевский А.А. № 3
- Новиченкова Н.Г. (Ялта, Россия).** Распространение провинциальной византийской культуры на южном берегу Крыма по материалам археологических исследований поселения возле Ливадийской больницы. № 2, 64
- Нолев Е.В. (Улан-Удэ, Россия).** см. Ситдинов А.Г. № 1
- Нуретдинова А.Р., Хузин Ф.Ш. (Казань, Россия).** К юбилею Светланы Игоревны Валиулиной. № 1, 234
- Нуржанов А.А. (Алматы, Казахстан), Терновая Г.А. (Москва, Россия).** К вопросу о распространении и влиянии ислама в городах юго-западного Жетысу во второй половине VIII–XII вв. (по материалам археологии). № 4, 99
- Нускабай А.А. (Нур-Султан, Республика Казахстан).** см. Онгарулы А. № 3
- Обухов Ю.Д., Кольцов П.М. (Элиста, Россия).** Памятник периода Золотой Орды поселенческого типа в районе пос. Улан-Хол Лаганского района Республики Калмыкия. № 2, 158
- Онгарулы А., Каирмагамбетов А.М., Нускабай А.А., Рахимжанова С.Ж. (Нур-Султан, Республика Казахстан).** Курган военной элиты саков Торгая. № 3, 233
- Оруджов Э.И. (Казань, Россия), Кайсин А.О. (Киров, Россия).** Топографические и культурно-хронологические аспекты в изучении Чижевского городища. № 3, 196
- Орфинская О.В. (Москва, Россия).** см. Харинский А.В. № 2
- Осипова Т.В. (Пенза, Россия).** см. Белорыбкин Г.Н. № 4
- Пантелеева С.Е. (Екатеринбург, Россия).** Комплекс керамики петровского типа с укрепленного поселения Каменный Амбар: анализ морфологии и орнаментации. № 3, 129
- Перевозчикова С.А. (Ижевск, Россия), Кузьминых С.В. (Москва, Россия), Чижевский А.А. (Казань, Россия).** «Покой мне только снится»: к юбилею Е.М. Черных. № 1, 227
- Пластева Н.А. (Екатеринбург, Россия).** см. Боковенко Н.А. № 3
- Погодин А.А. (Екатеринбург, Россия).** см. Клементьева Т.Ю. № 3
- Поплевко Г.Н. (Санкт-Петербург, Россия).** см. Доронищева Е.В. № 3
- Портнягин М.А. (Иркутск, Россия).** см. Харинский А.В. № 2
- Постикэ Г.И. (Кишинев, Республика Молдова), Бакуменко-Пырнэу Л.В. (Яссы, Румыния).** Чугунные котлы Шехр Ал-Джедид (Орхейул Векь – Старый Орхей, Республика Молдова). № 2, 181
- Прокопец С.Д. (Владивосток, Россия).** см. Клементьев А.М. № 1
- Разгильдеева И.И., Решетова С.А. (Чита, Россия), Клементьев А.М. (Иркутск, Россия), Гревцов Ю.А. (Красноярск, Россия).** Нижнее Приангарье – анализ палеолитического комплекса «Иркинево. Стоянка Ельчимо-3» (исследования 2013 г.). № 3, 8
- Рахимжанова С.Ж. (Нур-Султан, Республика Казахстан).** см. Онгарулы А. № 3
- Решетова С.А. (Чита, Россия).** см. Разгильдеева И.И. № 3

Рыбин Е.П., Марченко Д.В., Хаценович А.М. (Новосибирск, Россия). Доставка каменного сырья и особенности каменной технологии в начальном верхнем палеолите Монголии: «горизонт кострищ» стоянки Толбор-21. № 3, 27

Самашев С.К. (Нур-Султан, Казахстан). Вопросы изучения функции тамгообразных знаков средневековых кочевников Казахстана. № 4, 66

Седышев О.В. (Саранск, Россия). Валерий Васильевич Гришаков (1963–2019). № 1, 245

Сенотрусова П.О., Мандрыка П.В. (Красноярск, Россия). Керамическая посуда лесосибирской культуры: вопросы типологии и генезиса. № 2, 93

Серегин Н.Н., Матренин С.С. (Барнаул, Россия). Монголия в жужанское время: основные аспекты интерпретации археологических материалов. № 4, 36

Симухин А.И. (Улан-Удэ, Россия). см. Клементьев А.М. № 1

Ситдииков А.Г. (Казань, Россия), Базаров Б.А., Гомбожапов А.Д., Нолев Е.В. (Улан-Удэ, Россия), Красильников П.В. (Казань, Россия). IV Международный конгресс средневековой археологии евразийских степей. № 1, 217

Ситдииков А.Г. (Казань, Россия). см. Ахметгалин Ф.А. № 2

Ситдииков А.Г. (Казань, Россия). см. Бочаров С.Г. № 1

Ситдииков А.Г. (Казань, Россия). см. Яворская Л.В. № 2

Смирнова Н.В. (Кириллов, Вологодская область, Россия). см. Буршнева С.Г. № 4

Соболь А.С. (Пенза, Россия). см. Белорыбкин Г.Н. № 4

Спасовский Ю.Н. (Майкоп, Россия). см. Доронищева Е.В. № 3

Таиров А.Д. (Челябинск, Россия). см. Епимахов А.В. № 3

Терновая Г.А. (Москва, Россия). см. Нуржанов А.А. № 4

Тишкин А.А. (Барнаул, Россия). см. Боковенко Н.А. № 3

Тишкин А.А. (Барнаул, Россия). Телеутский Взвоз-I – курганная группа золотоордынского времени на юге Западной Сибири (результаты междисциплинарных исследований). № 2, 107

Ткачев В.В. (Оренбург, Россия). Трансграничная зона срубной и алакульской культур в степном Приуралье: физико-географический и горно-металлургический аспекты. № 3, 116

Файзуллин А.А. (Оренбург, Россия). Украшения в погребальной обрядности носителей ямной культуры Волго-Уралья как маркер социальной значимости в обществе кочевников эпохи бронзы. № 3, 100

Фрикке П.А. (Екатеринбург, Россия). Локальные особенности в оформлении курганного пространства памятников петровской культуры. № 1, 124

Харинский А.В. (Иркутск, Россия), Орфинская О.В. (Москва, Россия), Портнягин М.А. (Иркутск, Россия). Захоронение сянтуйского типа могильника Будун 2 (западное побережье озера Байкал) и некоторые аспекты формирования погребального ритуала у населения Прибайкалья в XIII–XIV вв. № 2, 78

Хаценович А.М. (Новосибирск, Россия). см. Рыбин Е.П. № 3

Храмченкова Р.Х. (Казань, Россия). см. Чижевский А.А. № 3

Хузин Ф.Ш. (Казань, Россия). см. Нуретдинова А.Р. № 1

Чижевский А.А. (Казань, Россия), Нигамаев А.З. (Елабуга, Россия), Храмченкова Р.Х. (Казань, Россия). Комплекс предметов вооружения ананьинского времени из Танаевского леса. № 3, 181

Чижевский А.А. (Казань, Россия). см. Перевозчикова С.А. № 1

Чотбаев А.Е. (с. Катонкарагай, Казахстан). Предметы вооружения и снаряжение коня из некрополя Каракаба. № 1, 135

Шигапов М.Б. (Казань, Россия). см. Недашковский Л.Ф. № 4

Яворская Л.В. (Москва, Россия), Мыц В.Л. (Санкт-Петербург, Россия), Ситдииков А.Г. (Казань, Россия). Сергею Геннадиевичу Бочарову – 50 лет. № 2, 8

Яворская Л.В. (Москва, Россия). Археозоологическое исследование поселения Жемчужина-I и вопросы экономики Юго-Восточного Крыма в золотоордынский период. № 2, 170

Ясаков В.С. (Ижевск, Россия). см. Голдина Р.Д. № 1

Авторский указатель. № 4, 236

Список сокращений. № 1, 248

Список сокращений. № 2, 248

Список сокращений. № 3, 248

Список сокращений. № 4, 248

Правила для авторов. № 1, 250

Правила для авторов. № 2, 250

Правила для авторов. № 3, 250

Правила для авторов. № 4, 250

Index of the Authors 2020

- Akhiyarov I.K. (Almaty, Republic of Kazakhstan).** look Beisenov A.Z. **No. 3**
- Beisenov A.Z. (Almaty, Republic of Kazakhstan), Svyatko S.V. (Belfast, Northern Ireland, UK), Duysenbay D.B. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan), Akhiyarov I.K. (Almaty, Republic of Kazakhstan), Reimer P.J. (Belfast, Northern Ireland, UK).** New Isotopic Data on the Diet of the Saka Period Population from Central Kazakhstan. **No. 3, 208**
- Biktagirova I. (Kazan, Russian Federation).** look Khramchenkova R.Kh. **No. 4**
- Degryse P. (Leuven, Belgium).** look Khramchenkova R.Kh. **No. 4**
- Duysenbay D.B. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan).** look Beisenov A.Z. **No. 3**
- François V. (Aix-en-Provence, France).** Baking Eggs During the Mamluk Period. Culinary Multi-Compartment Dishes in Syria. **No. 2, 211**
- Gubaydullin A.M. (Kazan, Russian Federation).** look Khramchenkova R.Kh. **No. 4**
- Khramchenkova R.Kh., Gubaydullin A.M. (Kazan, Russian Federation), Degryse P. (Leuven, Belgium), Biktagirova I. (Kazan, Russian Federation).** The fragment of enameled glass vessel from the Bolgar excavation (Russia). **No. 4, 212**
- Maynard D. (Whitland, Carmarthenshire, UK).** look Najafov Sh.N. **No. 3**
- Najafov Sh.N. (Baku, Azerbaijan Republic), Maynard D. (Whitland, Carmarthenshire, UK).** Archaeological Excavations of the Tovuzchay II Necropolis (Azerbaijan) in 2014–2018 Year. **No. 3, 159**
- Reimer P.J. (Belfast, Northern Ireland, UK).** look Beisenov A.Z. **No. 3**
- Shingiray I. (Oxford, United Kingdom).** Life in Motion: Nomadic Cart Culture and Cart Burials of the Golden Horde (A Case Study from Bolshoi Tsaryn I, Kalmykia). **No. 2, 146**
- Svyatko S.V. (Belfast, Northern Ireland, UK).** look Beisenov A.Z. **No. 3**
- Avizova A.K. (Shymkent, Kazakhstan).** Preliminary results of study of the inlet burials on the Besinshitobe in Otrar oasis. **No. 4, 113**
- Adamov A.A., Balyunov I.V. (Tobolsk, Russian Federation).** Yarkovskoe 1 hillfort – monument of the XII–XIV centuries in the Tobolsk Irtysh River region. **No. 4, 199**
- Aksonov V.S. (Kharkov, Ukraine).** look Koloda V.V. **No. 4**
- Aleshinskaya A.S. (Moscow, Russian Federation).** look Andreev K.M. **No. 3**
- Andreev K.M., Vybornov A.A., Kudashov A.S. (Samara, Russian Federation), Aleshinskaya A.S. (Moscow, Russian Federation), Vasilieva I.N. (Samara, Russian Federation).** Sokolnii VII Settlement – New Monument of Early Neolithic in Mari El. **No. 3, 64**
- Antipina E.E. (Moscow, Russian Federation).** “Such a Known and Mysterious Bulgar...” (for the Anniversary of Lilia Yavorskaya). **No. 1, 239**
- Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation).** look Bocharov S.G. **No. 1**
- Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation).** look Bugrov D.G. **No. 1**
- Asylgaraeva G.Sh., Iozhitsa D.V. (Kazan, Russian Federation).** The list of Publications of Sergei Bocharov. **No. 2, 18**
- Akhmetgalin F.A., Sitdikov A.G. (Kazan, Russian Federation).** Historical Topography of the Khan's Capital Town of Kasimov. **No. 2, 130**
- Bazarov B.A. (Ulan-Ude, Russian Federation).** look Sitdikov A.G. **No. 1**
- Baisheva M.I. (Spassk, Penza Region, Russian Federation).** look Ikonnikov D.S. **No. 1**
- Baitanayev B.A., Zheleznyakov B.A. (Almaty, Kazakhstan).** Zoroastrian Funerary Vessels from South Kazakhstan. **No. 2, 119**
- Bacumenco-Pîrnău L.V. (Iasi, Romania).** look Postică, G. I. **No. 2**
- Balyunov I.V. (Tobolsk, Russian Federation)** Combs with Horse Head in Western Siberia During the 16th – 19th Centuries. **No. 1, 70**
- Balyunov I.V. (Tobolsk, Russian Federation).** look Adamov A.A. **No. 4**
- Bachura O.P., Lobanova T.V. (Yekaterinburg, Russian Federation), Vizgalov G.P. (Surgut, Russian Federation), Martynovich N.V. (Kaliningrad, Russian Federation), D.O. Gimranov (Yekaterinburg, Russian Federation).** Subsistence Practices of the Popu-

lation at the Yeniseysk Town in the 17th – 19th Centuries (based on osteological materials from the Balandin mansion). **No. 1, 184**

Belorybkin G.N., Osipova T.V., Sobol A.S. (Penza, Russian Federation). Spatial Analysis of the Zolotarevka Fortified Settlement Structures. **No. 4, 159**

Bokovenko N.A. (St. Petersburg, Russian Federation), Plasteeva N.A. (Yekaterinburg, Russian Federation), Tishkin A.A. (Barnaul, Russian Federation). Horses from the Arzhan-1 Mound: Results of Archaeological Research and Morphometric Analysis of the Preserved Osteological Collection. **No. 3, 219**

Bocharov S.G. (Kazan, Russian Federation). Red Clay Pottery with Turquoise Glaze from Archaeological Studies of the Tsarevskoye Settlement. **No. 2, 32**

Bocharov S.G., Sitdikov A.G., Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation). The Main Information About Scientific Activity Institute of Archaeology Named After A.Kh. Khalikov of the Tatarstan Academy of Sciences in 2019. **No. 1, 197**

Bugrov D.G., Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation). Animals in a Burial Rite of the Population of the Lower Kama Region in the First Half of the 1st Millennium AD (based on materials from Gulyukovo Burial Ground). **No. 1, 146**

Burova V.V. (Irkutsk, Russian Federation). look Klementiev A.M. **No. 1**

Burshneva S.G., Kuznetsova O.B. (Vologda, Russian Federation), Smirnova N.V. (Kirillov, Russian Federation), Voropay L.M. (Vologda, Russian Federation). Experience of Ultrasonic Use to Stabilize Archaeological Iron Artifacts with Active Corrosion. **No. 4, 223**

Vasilieva I.N. (Samara, Russian Federation). look Andreev K.M. **No. 3**

Vizgalov G.P. (Surgut, Russian Federation). look Bachura O.P. **No. 1**

Vinogradov N.B. (Chelyabinsk, Russian Federation). Anthropomorphic “Dolls” in the Funeral Rites of Kulevchi VI Burial Ground. **No. 1, 117**

Volkova E.V. (Kazan, Russian Federation), Kufterin V.V. (Moscow, Russian Federation). The Pyany Bor Culture Population of the Lower Kama Region According to Osteometric Data (Stariy Chekmak Burial Ground). **No. 1, 23**

Voropay L.M. (Vologda, Russian Federation). look Burshneva S.G. **No. 4**

Vybornov A.A. (Samara, Russian Federation). look Andreev K.M. **No. 3**

Gazimzyanov I.R. (Kazan, Russian Federation), Dremov I.I. (Saratov, Russian Federation). Nord-Oriented Burial on the Muslim Burial Ground in Bulgar and the Issue of Interpretation of Iron Cones. **No. 4, 170**

Gaidakova Z.G. (Nefteyugansk, Russian Federation). look Kardash O.V. **No. 1**

German K.E., Kochkurkina S.I. (Petrozavodsk, Russian Federation). New Finds in South-Eastern Karelia: evidence of ethnic-cultural contacts in medieval culture (on materials of the settlement of Ikshozero I). **No. 1, 36**

Gimranov (Yekaterinburg, Russian Federation). look Bachura O.P. **No. 1**

Goldina R.D., Yasakov V.S. (Izhevsk, Russian Federation). Turbinella Pyrum Shell Items at Eurasian Archaeological Sites (the 3rd Millennium BC – 9th Century AD). **No. 1, 8**

Golovanova L.V. (Saint Petersburg, Russian Federation). look Doronicheva E.V. **No. 3**

Gombozhapov A.D. (Ulan-Ude, Russian Federation). look Sitdikov A.G. **No. 1**

Grevtsov Yu.A. (Krasnoyarsk, Russian Federation). look Razgildeeva I.I. **No. 3**

Grudochko I.V. (Chelyabinsk, Russian Federation). Typology and Cultural-Chronological Interpretation of Kurgans with ‘Moustache’. **No. 4, 20**

Danich A.V. (Perm, Russian Federation). look Krylasova N.B. **No. 4**

Degtyareva A.D. (Tyumen, Russian Federation), Kuzminykh S.V. (Moscow, Russian Federation), Loman V.G., Kukushkin I.A., Kukushkin A.I., Dmitriev E.A. (Karaganda, Kazakhstan). Non-Ferrous Metal of Early Alakul (Petrovka) Culture of Bronze Age in Central Kazakhstan. **No. 1, 98**

Dmitriev E.A. (Karaganda, Kazakhstan). look Degtyareva A.D. **No. 1**

Doronichev V.B. (Saint Petersburg, Russian Federation). look Doronicheva E.V. **No. 3**

Doronicheva E.V., Golovanova L.V., Doronichev V.B., Poplevko G.N. (Saint Petersburg, Russian Federation), Spassovsky Yu.N. (Maykop, Russian Federation). Obsidian Spearhead in the Middle Paleolithic of the Elbrus Region. Preliminary Data on the Hunting Strategies. **No. 3, 42**

Dremov I.I. (Saratov, Russian Federation). look Gazimzyanov I.R. **No. 4**

Dubovtseva E.N. (Yekaterinburg, Russian Federation). look Klementyeva T.Yu. **No. 3**

Epimakhov A.V., Tairov A.D. (Chelyabinsk, Russian Federation). Between Bronze and Iron Ages (burial ground Shatmantamak I in Bashkortostan). **No. 3, 171**

Zheleznyakov B.A. (Almaty, Kazakhstan). look Baitanayev B.A. **No. 2**

Zhilina N.V. (Moscow, Russian Federation). Volga Bulgaria and Old Rus'. Comparative Characteristics of Attire of Adornments in Reconstructions of the 11th – 13th Centuries. **No. 4, 125**

Zagrebin A.Ye. (Izhevsk, Russian Federation). Ethnographer and Archaeologist Stefan Kirovich Kuznetsov: kazan years. **No. 4, 8**

Zilivinskaya E. D. (Moscow, Russian Federation). Monumental Structures of Bilyar: new approach. Buildings with Underfloor Heating. **No. 4, 145**

Zorya R.S. (Kazan, Russian Federation). Belt Set Details from Excavation CXCIX at the Bolgar Fortified Settlement. **No. 2, 219**

Ikonnikov D.S. (Penza, Russian Federation), Baisheva M.I. (Spassk, Penza Region, Russian Federation). Alexander Avgustinovich Krotkov – the First Researcher of the Golden Horde City of Mohshy. **No. 1, 59**

Iozhitsa D.V. (Kazan, Russian Federation). look Asylgaraeva G.Sh. **No. 2**

Yotov V. (Varna, Bulgaria). Ceramics from the Capital of the Blatna Principality – the Traces of the Mission of the Brothers Cyril and Methodius in Blatnograd (late 866 – middle of 867). **No. 2, 200**

Kairmagambetov A.M. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan). look Onggaruly A. **No. 3**

Kaisin A.O. (Kirov, Russian Federation). look Orudzhov E.I. **No. 3**

Kardash O.V. (Surgut, Russian Federation), Gaidakova Z.G. (Nefteyugansk, Russian Federation). Trade Relations of the Population of the Far North in the 11th – 14th Centuries. **No. 1, 43**

Karmanov V.N. (Syktyvkar, Russian Federation) Eneolithic and Bronze Age Burials Grounds in European Northeast of Russia: Question of Attribution. **No. 1, 81**

Karpov S.P. (Moscow, Russian Federation). Destruction of Tana by Tamerlane in 1395: Event and Consequences. **No. 2, 38**

Klementiev A.M. (Irkutsk, Russian Federation), Simukhin A.I. (Ulan-Ude, Russian Federation), Burova V.V. (Irkutsk, Russian Federation), Prokopets S.D. (Vladivostok, Russian Federation). Ivolginsk Xiongnu Fortress in Transbaikalia: archaeozoological research (based on excavations 2017). **No. 1, 167**

Klementiev A.M. (Irkutsk, Russian Federation). look Razgildeeva I.I. **No. 3**

Klementyeva T.Yu., Pogodin A.A., Dubovtseva E.N. (Yekaterinburg, Russian Federation). The Early Neolithic Shoushma 10 Settlement at the Upper Course of the Konda River. **No. 3, 84**

Koloda V.V., Aksonov V.S. (Kharkov, Ukraine). Burial complex of equestrian class representatives from the northwestern Khazaria. **No. 4, 81**

Koltsov P.M. (Elista, Russian Federation). look Obukhov Yu.D. **No. 2**

Kochkurkina S.I. (Petrozavodsk, Russian Federation). look German K.E. **No. 1**

Krasilnikov P.V. (Kazan, Russian Federation). look Sitdikov A.G. **No. 1**

Krylasova N.B., Danich A.V. (Perm, Russian Federation). Threads of Metal Beads and Tube Beads in the Middle-Age Finno-Ugrian Costume of the Perm Cis-Urals. **No. 4, 50**

Kudashov A.S. (Samara, Russian Federation). look Andreev K.M. **No. 3**

Kuznetsova O.B. (Vologda, Russian Federation). look Burshneva S.G. **No. 4**

Kuzminykh S.V. (Moscow, Russian Federation). look Degtyareva A.D. **No. 1**

Kuzminykh S.V. (Moscow, Russian Federation). look Perevozchikova S.A. **No. 1**

- Kuklina A.A. (Kazan, Russian Federation).** New Studies of Bolgar Ceramics: Historical and Cultural Approach. No. 2, 228
- Kukushkin A.I. (Karaganda, Kazakhstan).** look Degtyareva A.D. No. 1
- Kukushkin I.A. (Karaganda, Kazakhstan).** look Degtyareva A.D. No. 1
- Kufferin V.V. (Moscow, Russian Federation).** look Volkova E.V. No. 1
- Lesnaya E.S. (Kazan, Saratov, Russian Federation).** look Masyuta D.A. No. 2
- Lobanova T.V. (Yekaterinburg, Russian Federation).** look Bachura O.P. No. 1
- Loman V.G. (Karaganda, Kazakhstan).** look Degtyareva A.D. No. 1
- Lyganov A.V. (Kazan, Russian Federation).** On the Cultural and Chronological Attribution of Two Burial Grounds of the Late Bronze Age in the Volga-Kama Region (from the excavations by A.Kh. Khalikov). No. 3, 144
- Mandryka P.V. (Krasnoyarsk, Russian Federation).** look Senotrusova P.O. No. 2
- Martynovich N.V. (Kaliningrad, Russian Federation).** look Bachura O.P. No. 1
- Marchenko D.V. (Novosibirsk, Russian Federation).** look Rybin E.P. No. 3
- Masyuta D.A. (Odessa, Ukraine), Lesnaya E.S. (Kazan, Saratov, Russian Federation).** Detail of a Belt Set from the Golden Horde Period from South-Western Crimea. No. 2, 238
- Matrenin S.S. (Barnaul, Russian Federation).** look Seregin N.N. No. 4
- Myts V.L. (Saint-Petersburg, Russian Federation).** look Yavorskaya L.V. No. 2
- Myts V.L. (Saint-Petersburg, Russian Federation).** Guard Fortifications of the 13th Century in “Khersakei” and Crimean Gotia. No. 2, 48
- Nedashkovsky L.F., Shigapov M.B. (Kazan, Russian Federation).** Metallic Wares from Bagaevka Settlement. No. 4, 185
- Nigamaev A.Z. (Elabuga, Russian Federation).** look Chizhevsky A.A. No. 3
- Novichenkova N.G. (Yalta, Russian Federation).** Dissemination of Provincial Byzantine Culture in the Southern Coast of Crimea Based on the Materials of Archaeological Research of the Settlement near the Livadia Hospital. No. 2, 64
- Nolev E.V. (Ulan-Ude, Russian Federation).** look Sitdikov A.G. No. 1
- Nuretdinova A.R., Khuzin F.Sh. (Kazan, Russian Federation).** For the Anniversary of Svetlana Igorevna Valiulina. No. 1, 234
- Nurzhanov A.A. (Almaty, Kazakhstan), Ternovaya G.A. (Moscow, Russian Federation).** To the Issue of the Distribution and Influence of Islam in the Cities of the Southwestern Zhetysu Region in the Second Half of the 8th – 12th Centuries. No. 4, 99
- Nuskabay A.A. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan).** look Onggaruly A. No. 3
- Obukhov Yu.D., Koltsov P.M. (Elista, Russian Federation).** A Settlement Site of the Golden Horde Period in the Area of Ulan-Khol Village in the Lagansky District of the Republic of Kalmykia. No. 2, 158
- Onggaruly A., Kairmagambetov A.M., Nuskabay A.A., Rahimzhanova S.Zh. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan).** Mound of the Military Elite Sakas of Torgay. No. 3, 233
- Orudzhov E.I. (Kazan, Russian Federation), Kaisin A.O. (Kirov, Russian Federation).** Topographic, Cultural and Chronological Aspects in the Study of the Chizhevskoe Hillfort. No. 3, 196
- Orfinskaya O.V. (Moscow, Russian Federation).** look Kharinskii A.V. No. 2
- Osipova T.V. (Penza, Russian Federation).** look Belorybkin G.N. No. 4
- Panteleva S.E. (Yekaterinburg, Russian Federation).** Complex of the Petrovka Pottery from the Fortified Settlement of Kamenny Ambar: Analysis of Morphology and Ornamentation. No. 3, 129
- Perevozchikova S.A. (Izhevsk, Russian Federation), Kuzminykh S.V. (Moscow, Russian Federation), Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation).** “I Only Dream Peace”: for the anniversary of E.M. Chernykh. No. 1, 227
- Plasteeva N.A. (Yekaterinburg, Russian Federation).** look Bokovenko N.A. No. 3
- Pogodin A.A. (Yekaterinburg, Russian Federation).** look Klementyeva T.Yu. No. 3
- Poplevko G.N. (Saint Petersburg, Russian Federation).** look Doronicheva E.V. No. 3
- Portnyagin M.A. (Irkutsk, Russian Federation).** look Kharinskii A.V. No. 2

Postică, G.I. (Chisinau, Republic of Moldova), Bacumenco-Pîrnău L.V. (Iasi, Romania). Cast Iron Cauldrons Uncovered in Shehr Al-Djedid (Orheiul Vechi / Old Orhei, Republic of Moldova). **No. 2, 181**

Prokopets S.D. (Vladivostok, Russian Federation). look Klementiev A.M. **No. 1**

Razgildeeva I.I., Reshetova S.A. (Chita, Russian Federation), Klementiev A.M. (Irkutsk, Russian Federation), Grevtsov Yu.A. (Krasnoyarsk, Russian Federation). Lower Angara Region – Analysis of the Paleolithic Complex «Irkineyevo. Site Yelchimo-3» (2013 research). **No. 3, 8**

Rahimzhanova S.Zh. (Nur-Sultan, Republic of Kazakhstan). look Onggaruly A. **No. 3**

Reshetova S.A. (Chita, Russian Federation). look Razgildeeva I.I. **No. 3**

Rybin E.P., Marchenko D.V., Khatsenovich A.M. (Novosibirsk, Russian Federation). Acquisition of Stone Raw Material and Peculiarities of the Lithic Technology in the Initial Upper Paleolithic of Mongolia: the «Horizon of Hearths» at the Tolbor 21 Site. **No. 3, 27**

Samashev S.K. (Nur-Sultan, Kazakhstan). Issues of Studying the Function of Signs Resembling Tamgas of the Kazakh Medieval Nomads. **No. 4, 66**

Sedyshv O.V. (Saransk, Russian Federation). Valery Vasilievich Grishakov (1963–2019). **No. 1, 245**

Senotrusova P.O., Mandryka P.V. (Krasnoyarsk, Russian Federation). Pottery of the Lesosibirsk Culture: Typology and Genesis Issues. **No. 2, 93**

Seregin N.N., Matrenin S.S. (Barnaul, Russian Federation). Mongolia in Rouran time: main aspects of the interpretation of archaeological materials. **No. 4, 36**

Simukhin A.I. (Ulan-Ude, Russian Federation). look Klementiev A.M. **No. 1**

Sitdikov A.G. (Kazan, Russian Federation), Bazarov B.A., Gombozhapov A.D., Nolev E.V. (Ulan-Ude, Russian Federation), Krasilnikov P.V. (Kazan, Russian Federation). 4th International Congress of the Medieval Archaeology of Eurasian Steppes. **No. 1, 217**

Sitdikov A.G. (Kazan, Russian Federation). look Akhmetgalin F.A. **No. 2**

Sitdikov A.G. (Kazan, Russian Federation). look Bocharov S.G. **No. 1**

Sitdikov A.G. (Kazan, Russian Federation). look Yavorskaya L.V. **No. 2**

Smirnova N.V. (Kirillov, Russian Federation). look Burshneva S.G. **No. 4**

Sobol A.S. (Penza, Russian Federation). look Belorybkin G.N. **No. 4**

Spasovskiy Yu.N. (Maykop, Russian Federation). look Doronicheva E.V. **No. 3**

Tairov A.D. (Chelyabinsk, Russian Federation). look Epimakhov A.V. **No. 3**

Ternovaya G.A. (Moscow, Russian Federation). look Nurzhanov A.A. **No. 4**

Tishkin A.A. (Barnaul, Russian Federation). look Bokovenko N.A. **No. 3**

Tishkin A.A. (Barnaul, Russian Federation). Teleutsky Vzvoz-I – a Barrow Group of the Golden Horde Period in the South of Western Siberia (Results of Interdisciplinary Research). **No. 2, 107**

Tkachev V.V. (Orenburg, Russian Federation). Crossborder Zone of Srubnaya and Alakul Cultures in the Steppe Pre-Urals: Physical-Geographical and Mining-Metallurgical Aspects. **No. 3, 116**

Faizullin A.A. (Orenburg, Russian Federation). The Adornment in the Mortuary Ceremonies of the Volga-Ural Pit-Grave Culture as the Marker of the Social Significance in the Nomad Society of the Bronze Epoch. **No. 3, 100**

Fricke P.A. (Yekaterinburg, Russian Federation). Local Features in the Decoration of the Mound Space of the Burial Monuments of Petrovka Culture. **No. 1, 124**

Kharinskii A.V. (Irkutsk, Russian Federation), Orfinskaya O.V. (Moscow, Russian Federation), Portnyagin M.A. (Irkutsk, Russian Federation). A Sayantuj-Type Grave from the Budun 2 Cemetery (West Coast of Lake Baikal) and Some Aspects of Funeral Rites from the Population of the Baikal Region in the 13th–14th Centuries. **No. 2, 78**

Khatsenovich A.M. (Novosibirsk, Russian Federation). look Rybin E.P. **No. 3**

Khramchenkova R.Kh. (Kazan, Russian Federation). look Chizhevsky A.A. **No. 3**

Khuzin F.Sh. (Kazan, Russian Federation). look Nuretdinova A.R. **No. 1**

Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation), Nigamaev A.Z. (Elabuga, Russian Federation), Khramchenkova R.Kh. (Kazan, Russian Federation). Weapon Complex of Ananyino Period from Tanaika Forest. **No. 3, 181**

Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation). look Perevozchikova S.A. **No. 1**

Chotbaev A.E. (v. Katonkaragai, Kazakhstan). Weapons and Equipment of a Horse from the Necropolis of Karakaba. **No. 1, 135**

Shigapov M.B. (Kazan, Russian Federation). look Nedashkovsky L.F. **No. 4**

Yavorskaya L.V. (Moscow, Russian Federation), Myts V.L. (Saint-Petersburg, Russian Federation), Sitdikov A.G. (Kazan, Russian Federation). 50 Years Anniversary of Sergei Bocharov. **No. 2, 8**

Yavorskaya L.V. (Moscow, Russian Federation). Archaeozoological Research of the Settlement Zhemchuzhina-1 and Economic Issues of South-East Crimea in the Golden Horde Period. **No. 2, 170**

Yasakov V.S. (Izhevsk, Russian Federation). look Goldina R.D. **No. 1**

Rules for Authors. No. 4, 236

List of Abbreviations. No. 1, 248

List of Abbreviations. No. 2, 248

List of Abbreviations. No. 3, 248

List of Abbreviations. No. 4, 248

Submissions. No. 1, 250

Submissions No. 2, 250

Submissions. No. 3, 250

Submissions. No. 4, 250